
Zápis ze 4. mimořádného zasedání Školské rady Základní školy,  
Brno, Herčíkova 19, p. o. 

 
Školní rok: 2024/2025  
 
Datum: 28. 4. 2025 
 
Účast členů: Mgr. Jan Rozbořil 
                        Ing. Kamila Vymazalová, Ph.D. 
                        Jitka Vítková  
 
                        PaedDr. Petr Halík, ŘŠ - přísedící  
 
Program zasedání:  
 
1) Řešení vhodných opatření častého nevhodného chování žáků na toaletách 2. stupně školy 
2) Různé  
 
Průběh zasedání:  
 
Předseda ŠR přivítal členy a seznámil je s hlavním bodem jednání. 
 
1) ŠR se schází na základě podnětů a informací, zaslaných několika rodiči na e-mailovou adresu  
     ŠR školy (viz příloha), které upozorňují na časté nevhodné chování některých žáků během  
     přestávek na toaletách 2. stupně školy. Upozornění se týkala častých projevů vandalismu,  
     šikany a nevychovanosti a šikany vůči ostatním žákům, kteří se z těchto důvodů obávají o  
     přestávkách na WC chodit, tím omezují svůj pitný režim a popř. žádají o návštěvu toalety ve  
     vyučovacích hodinách. V ojedinělých případech se žáci informujících rodičů setkali i s případem  
     kouření elektronických cigaret. 
      
     Za pedagogy lze podle Mgr. Rozbořila a PaedDr. Halíka konstatovat, že se nějaký výše zmíněný  
     nebo podobný případ v minulých měsících tohoto či předchozího školního roku stal, a pokud  
     byl pachatel (nevhodně chovající se žák) přistižen, dotyčná událost byla řešena podle pravidel  
     platného školního řádu. V případě zničení školního majetku byla škoda řešena se zákonnými  
     zástupci žáka. 
     
     Nikdy však žádný případ neměl podtext šikany vůči jiným žákům – nikdy si  
     nikdo ze žáků ani rodičů dosud nestěžoval a jakákoliv nařčení a podněty tohoto druhu nejsou  
     podle dosavadních zjištění opodstatněná, neboť se žádný takový případ neprokázal. 
 
     Po jakékoliv takové závažné situaci bývají žáci svými třídními učiteli znovu poučeni a  
     informováni, jak se zachovat v případě, že by byli nějaké podobné situaci svědky. 
 
     Jen v tomto školním roce 2024/2025 škoda za poškození školního majetku (výměna zničených  
     dveří na toaletách, oprava nebo výměna toalet) a náklady za vícepráce v souvislosti  
     s vandalismem žáků (např. čištění kanalizačního potrubí z důvodu úmyslného ucpávání) dosáhly  
     částky cca 35 000 Kč – tato suma byla kvůli nemožnosti prokázání pachatele hrazena školou. 
 
     Členové rady se s ŘŠ proto shodli na následujících opatřeních, která budou aplikována nebo  
     bude snaha je prosadit: 
 



a) ŘŠ informuje o závažnosti tohoto jednání prostřednictvím hlášení ve školním rozhlasu a   
     žáky znovu upozorní na případný postih podle školního řádu 
 
b) TU projednají toto téma znovu na třídnických hodinách a žáky poučí 
 
c) členům pedagog. sboru bude připomenuta nutnost vykonávat dohled i v prostorách přilehlých   
    žákovským toaletám (místnost s umyvadly před WC) 
 
d) p. Vítková navrhne na nejbližší schůzi Školské komise MČ Královo Pole umožnit nainstalování  
     kamerového systému na chodbách školy, který by pomohl identifikovat případné podezřelé žáky  
     v době, kdy není přímý pedagogický dohled vykonáván 
 
 
2) ŘŠ u vedoucí ŠJ zjišťoval stav možných fotografií obědových jídel – byl informován, že podoba  
     pokrmu jídelny naší ZŠ bude na jídelníčku webových stránek strava.cz postupně doplňována,  
     takže se projeví při příštím uvedení dotyčného jídla, jehož fotografie již byla pořízena. 
 
     
       
 
Četly a souhlasí: Kamila Vymazalová             Zapsal: Mgr. Jan Rozbořil 

   Jitka Vítková 
 
 
V Brně dne 5. 5. 2025 


